
سالن کنفرانس

اتحاد سهراب و بازیکنان برای استقلال

اینجا خبری از جنگ دلال ها نیست

 اظهارات ســـهراب بختیـــاری زاده در کنفرانس خبری 
قبـــل از بـــازی بـــا ذوب آهن نشـــان داد، مســـئول فنی 
آبی هـــا هیـــچ توجهـــی بـــه اتفاقـــات خـــارج از اردوی 
اســـتقلال و حواشـــی عجیب و غریب فضـــای مجازی 
نـــدارد. او وقتـــی با ســـؤال خبرنـــگاری مبنی بـــر برهم 
خـــوردن تمرکـــزش در وهله کنونی که هـــر روز یک نام 
برای نیمکت اســـتقلال مطرح می شـــود، مواجه شد، 
پاســـخ هوشـــمندانه ای داد کـــه می توان با اســـتناد به 
اظهارنظـــر بختیـــاری زاده متوجه این حقیقت آشـــکار 
شـــد که او کوچکترین نگاهی به نیمکت آبی ها ندارد. 
بختیـــاری زاده گفت: »طبیعـــت فوتبال ایـــن اتفاقات 
اســـت، اما بازیکنان و کادرفنی اســـتقلال برای پیراهن 
اســـتقلال می جنگنـــد، مهم نیســـت چه کســـی روی 
نیمکـــت اســـتقلال بنشـــیند بلکـــه مهـــم موفقیـــت 
اســـتقلال اســـت.« با این موضع گیری صریح و روشن 
حالا هـــم هـــواداران می دانند هم بازیکنان اســـتقلال 
که مـــلاک اصلـــی و کلیـــدی نفر شـــماره اســـتقلال در 

مقطع کنونی چیســـت!
ســـهراب این جمله را در مراسم معارفه اش نیز مطرح 
کـــرد پس دیگر هیـــچ کســـی نمی تواند ادعا کنـــد او با 
شرط و شروط نشستن روی نیمکت به استقلال آمده 
اســـت. با وجود ایـــن، برخی جریان هـــای خاص که در 
فضای مجازی به دنبال جریان ســـازی علیه اســـتقلال 
هســـتند با پیش کشیدن ســـناریوهای مختلف تداوم 
حضـــور بختیـــاری زاده روی نیمکـــت اســـتقلال را یک 
بحـــران وانمود می کنند تا نخســـت تمرکـــز او را مختل 
کننـــد و از طرفی رابطه او و بازیکنان را شـــکرآب کنند. 
ایـــن جریان ها که هر روز یک نفر را به واســـطه کســـب 
درآمـــد به صـــورت غیر واقعـــی در فضای مجـــازی برای 
هدایت اســـتقلال معرفی می کنند بـــه خوبی می دانند 
اگر ســـهراب موفق شـــود ســـناریوی آنها نقـــش بر آب 
می شـــود و دیگـــر نمی تواننـــد گزینه های تحـــت نفوذ 

خود را بـــرای نیمکت اســـتقلال پرموت کنند.
امـــا اتفـــاق جالبی که در دنیـــای واقعـــی رخ داده، این 
اســـت که پس از خـــروج نکونـــام از ترکیـــب کادرفنی 
آبی ها، شـــادابی و نشـــاط فوق العـــاده ای در تمرینات 
اســـتقلال حکمفرما شـــده و از طرفی تنـــوع تاکتیکی 
و بهـــا دادن ســـهراب به بازیکنـــان جوان و بـــا تجربه و 
رابطـــه صمیمی او با بازیکنان اســـتقلال ســـبب شـــده 
ســـتاره های اســـتقلال برای او با تمام انـــرژی بجنگند 
تا علی رغـــم تمام کارشـــکنی ها او در اســـتقلال نتیجه 

. بگیرد
آنالیز رفتارشناســـی ســـهراب و ارتباط گرفتن او با تمام 
بازیکنان استقلال نشـــان می دهد مربی و شاگردانش 
برخـــلاف غوغایی که در فضـــای مجازی بـــه راه افتاده 
تنها بـــه خلق یک نتیجه بزرگ می اندیشـــند تا نشـــان 
دهنـــد در دنیـــای واقعیت خبری از جنجال و حاشـــیه  

. نیست

 قربان زاده به استقلال نزدیک شد
حســـین قربان زاده بـــرای هـــواداران اســـتقلال نامی 
آشناست؛ او مدیرعامل سابق سازمان خصوصی سازی 
اســـت که به یادماندنی ترین چالش او در این سمت، 
مســـابقه ســـواد مالی اش با علی فتح الله زاده در آنتن 
زنـــده تلویزیونی بود. این موضـــوع برای مدتی همه جا 
حرفی برای گفتن داشـــت و فضای مجـــازی را به خود 
مشـــغول کرده بود. علی رغـــم تلاش هـــای قربان زاده 
بـــرای بهبـــود وضعیت مالی اســـتقلال و پرســـپولیس 
از طریـــق خصوصی ســـازی، برخـــی از تصمیمـــات و 
اظهارنظرهای او به شـــدت از سوی اهالی فوتبال مورد 
انتقـــاد قرار گرفـــت. در نهایت او هم از ســـازمان کنار 
رفـــت و هم دو تیم بـــزرگ تهرانی با واگـــذاری، به طور 

صریح راه شـــان را از این نهاد جـــدا کردند.
اکنـــون به نظر می رســـد کـــه دســـت تقدیر بـــار دیگر 
حســـین قربـــان زاده را به ســـمت باشـــگاه اســـتقلال 
هدایت کرده اســـت. او به تازگی و بدون ســـر و صدای 
رســـانه ای به عنـــوان نماینده صندوق ســـرمایه گذاری 
اســـتان خراســـان جنوبـــی منصوب شـــده اســـت. از 
آنجایـــی کـــه ایـــن صنـــدوق زیرمجموعـــه هلدینـــگ 
خلیج فارس محسوب می شود و هلدینگ پتروشیمی 
خلیج فارس مالک اصلی باشـــگاه اســـتقلال اســـت، 

این انتصـــاب از جهاتی شـــایان توجه اســـت.
جالب اینجاســـت که تغییرات در ترکیـــب نمایندگان 
صندوق هـــا به خصـــوص در خراســـان جنوبی صورت 
گرفته اســـت. عبدالعلـــی علی عســـگری، مدیرعامل 
کل هلدینـــگ، نمایندگـــی خـــود را در این اســـتان به 
قربـــان زاده واگـــذار کـــرده اســـت، در حالی کـــه دیگر 
اعضای هیـــأت مدیره همچنان بـــه وظایف قبلی خود 

ادامـــه می دهند. 
نکتـــه قابل تأمـــل دیگر تاریـــخ جابه جایی ها اســـت. 
بر اســـاس مصوبـــه هیأت مدیـــره هلدینـــگ در تاریخ 
11 تیرماه 1403، حســـین قربـــان زاده به عنوان نماینده 
غیر موظف ســـرمایه گذاری اســـتان خراســـان جنوبی 
منصوب شـــده، ولی جالب اســـت که این خبر تا بیش 
از ســـه ماه پس از انتصاب او به صورت رســـمی منتشر 
نشـــده اســـت. این موضوع به وضوح پرســـش هایی را 
درباره دلایل عدم انتشـــار زودهنـــگام این خبر و نقش 
قربـــان زاده در تصمیم گیری های مرتبط با اســـتقلال 

به وجـــود می آورد.
بـــا توجه بـــه شـــواهد موجـــود، به نظـــر می رســـد که 
حســـین قربان زاده بار دیگر در مســـیر اســـتقلال قرار 
گرفته اســـت و این تغییر ممکن اســـت آثـــار مهمی در 

آینده این باشـــگاه داشـــته باشد. 
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عذرخواهی، شرط بازگشت شماره یک آبی ها

اخراج حسینی در آستانه تقابل با رونالدو

طبـــق قوانیـــن، بازیکنـــی کـــه علیـــه 
مدیریت باشـــگاه خـــود مصاحبه کند 
باید با جریمه مواجه شـــود. مسئولان 
باشـــگاه اســـتقلال نیـــز قصـــد دارند 
در نشســـت انضباطـــی کـــه بـــزودی 
با حضـــور حســـینی و رئیـــس کمیته 
انضباطـــی باشـــگاه اســـتقلال برگزار 
می شـــود، درباره رفتار ایـــن دروازه بان 
تصمیم نهایی را اتخاذ کنند. باشـــگاه 
استقلال براســـاس قوانین می تواند از 
قرارداد ایـــن بازیکن بکاهد و مبلغی او 
را جریمه کند اما حســـینی در بخشی 
از مصاحبـــه ای کـــه اخیراً انجـــام داد 
و موجـــب دلخـــوری شـــدید مدیران 
تیمش شـــد، دقیقاً به همین مســـأله 
اشـــاره و اعلام کرد از باشگاه دریافتی 
نداشـــته و مدیـــران به تعهـــدات خود 
عمـــل نکرده انـــد. ایـــن موضـــوع در 
کنار اشاره حســـینی به ماجرای فسخ 
قرارداد دروازه بان ســـابق بوســـنیایی 
دست به دســـت هم داد تا شـــهریاری 
را که ریاســـت هیـــأت مدیره باشـــگاه 
اســـتقلال را به عهده دارد، بشـــدت از 
شـــماره یک آبی هـــا دلخور و دســـتور 
منـــع حضور موقـــت او را صـــادر کند.

درواقـــع شـــهریاری کـــه در پس پـــرده 
مرد همه کاره این باشـــگاه محســـوب 
می شـــود از اظهاراتـــی کـــه حســـینی 

پیرامـــون ماجـــرای فســـخ دروازه بان 
بوســـنیایی انجـــام داد نیـــز دلخـــور 
است. حســـینی در آن مصاحبه اعلام 
کـــرده بـــود، باشـــگاه اســـتقلال برای 
جـــدا شـــدن دروازه بـــان بوســـنیایی 
مبلـــغ قابل توجهـــی را پرداخت کرده 
کـــه ایـــن موضوع بـــه مـــذاق مدیران 
باشگاه اســـتقلال خوش نیامده و آنها 
را بشـــدت از این مصاحبـــه ناراحت و 
دلخـــور کرده، بـــه گونه ای کـــه حالا او 
را از حضور در تمرینات منع کرده اند.
شـــاید بعد از حضور حسینی در اردوی 
ملـــی تصور می شـــد که او با بخشـــش 
باشـــگاه مواجه شـــده و در خفا ماجرا 
حل شود اما باشـــگاه استقلال بدون 
توجه به اینکه حســـینی چه وضعیتی 
دارد، اعـــلام کرد تا زمانی کـــه او بابت 
مصاحبه اخیـــرش عذرخواهی نکند، 
قادر بـــه همراهی اســـتقلال نیســـت 
و حســـینی بایـــد در جلســـه کمیتـــه 

انضباطی باشـــگاه شـــرکت کند.
بـــزودی این نشســـت برگـــزار خواهد 
شـــد و باشگاه اســـتقلال دســـتورات 
مقتضـــی را صـــادر خواهـــد کـــرد اما 
مسأله حســـینی با باشـــگاه استقلال 
را نبایـــد فقـــط بـــه همیـــن مســـائل 
حاشـــیه ای اخیـــر مرتبط دانســـت و 
احتمـــالاً بخـــش دیگـــری از دلخوری 
مدیران باشـــگاه اســـتقلال از شماره 
یـــک، عملکـــرد غیرقابـــل دفـــاع او 

. ست ا
حســـینی در لیگ جـــاری در 8 بازی 8 
گل دریافت کرده اســـت. این عملکرد 
قابـــل قبـــول نیســـت و اگـــر شـــماره 
یک اســـتقلال لااقـــل از لحـــاظ فنی 

شـــرایط بهتـــری را تجربـــه می کـــرد، 
شاید باشگاه در مقابل مصاحبه اخیر 
او قـــدری نرم تر برخـــورد می کرد اما به 
هرحـــال همه عوامل دست به دســـت 
هـــم داده تا شـــماره یک اســـتقلال با 
یک چالش شـــدید مواجه شود و هم 
از لحاظ فنـــی و از نگاه کارشناســـی و 
هواداری بابت عملکردش زیرســـؤال 
برود و هم مصاحبه ســـنگین او ارکان 

باشـــگاه را شـــدیداً دلخور کند.
البته قبـــل از بـــازی بـــا ذوب آهن نیز 
تلاش هایـــی از ســـوی ایمـــان عالمی 
شـــد تـــا ایـــن دروازه بـــان بـــه اردوی 
تیمـــش بازگردد اما ظاهـــراً این تلاش 
بـــه  اســـت.  نبـــوده  موفقیت آمیـــز 
هرحـــال با توجـــه به اینکه اســـتقلال 
هفته جـــاری با النصر بـــازی دارد، باید 
دید حســـینی تقابل بـــا رونالـــدو را از 

دســـت خواهـــد داد یـــا خیر؟!
 

 امیدواری عالمی 
به بازگشت حسینی

تیـــم  سرپرســـت  عالمـــی،  ایمـــان 
اســـتقلال در ایـــن خصـــوص گفتـــه: 
»از آنجا که ایشـــان از ســـوی کادرفنی 
تیـــم ملـــی بـــه اردو فراخوانده شـــد، 
با توجـــه به همراهـــی ایـــن بازیکن با 
تیم ملـــی فوتبال ایران و حضور وی در 
ازبکســـتان و امـــارات فرصت برگزاری 
جلســـه کمیته انضباطی میسر نشد.«
عالمـــی ادامـــه داد: »عـــدم حضور او 
فوتبال اســـتقلال  تیـــم  تمریـــن  در 
نظـــر فـــردی نبـــوده و اعضـــای کمیته 
انضباطی این تصمیـــم را اخذ کردند. 
بزودی کمیته انضباطی زمان تشکیل 

جلســـه را اعلام خواهد کـــرد و زمینه 
بازگشـــت او بـــه تمرینـــات تیـــم مهیا 

خواهد شـــد.«

عالمـــی در نهایـــت ابـــراز امیـــدواری 
کرده این دروازه بان بـــه اردو بازگردد: 
»حســـینی قطعـــاً همـــراه اســـتقلال 

از  پـــس  و بلافاصلـــه  بـــود  خواهـــد 
برگـــزاری جلســـه کمیتـــه انضباطی او 
در تمرینات حضور پیدا خواهد کرد.«

با توجه 
به اینکه 

استقلال 
هفته جاری 

با النصر بازی 
دارد، باید 

دید حسینی 
تقابل با 

رونالدو را 
از دست 

خواهد داد یا 
خیر

اردوگاه آبی

 
انتقـــال بـــازی اســـتقلال – النصر به کشـــور 
ثالـــث رؤیـــای شـــیرین هـــواداران ایرانـــی 
کریســـتیانو رونالـــدو را بر بـــاد داد. در حالی 
کـــه قبـــل از این قـــرار بود تقابل اســـتقلال 
و النصـــر در هفتـــه ســـوم لیـــگ نخبـــگان 
آســـیا به میزبانی آبی پوشـــان در ورزشـــگاه 
شـــهر قـــدس برگـــزار شـــود، اما مســـئولان 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا بعضی مسائل 
را بهانـــه کـــرده و به دلیل حواشـــی به وجود 
آمده، مـــکان بازی را به کشـــور ثالث انتقال 
دادنـــد تـــا آرزوی دیـــدن دوبـــاره رونالدو در 
ایـــران به دل هـــواداران مانده و ذوق شـــان 

کور شـــود
مســـابقه ای که پیش بینی می شـــد با حضور 
اســـتقبالی  و  ایرانـــی  پرشـــور  تماشـــاگران 
بی ســـابقه به خاطر حضور ســـتارگان بزرگ 
النصر از جملـــه رونالدو برگزار شـــود، حالا 
با تصمیم مســـئولان AFC ســـه روز دیگر در 

ورزشـــگاه راشـــد دبی امارات برگزار خواهد 
شـــد تا هـــواداران ایرانی رونالدو، حســـرت 
بـــه دل بازهم از قاب تلویزیون بازی ســـتاره 

محبوب شـــان را دنبـــال کنند.
غ از وصـــال طرفـــداران عاشـــق ایـــن  فـــار
ســـتاره، حضور رونالـــدو و هم تیمی هایش 
می توانســـت گل های زیادی به ســـر فوتبال 
ما بزنـــد و برگ برنـــده بزرگی را در دســـتان 

ما بگـــذارد.
قطعاً اولین مســـأله، بازتـــاب جهانی حضور 
ســـتاره های النصـــر در رســـانه های مختلف 
دنیا بـــود که نام فوتبـــال ایـــران را به گوش 
مردم دنیا می رســـاند و حتـــی تبلیغی بزرگ 
برای شـــناخت بیشـــتر همه نسبت به ایران 
و ورزش مـــا بود. مســـأله مهم دیگـــر اینکه 
حضـــور رونالدو در ایران خود اعاده حیثیت 
بـــرای ما بود که بـــر خـــلاف بزرگنمایی ها و 
تبلیغـــات غلـــط سیاســـی می توانســـت به 
جهانیـــان ثابـــت کند کـــه در ایـــران امنیت 
کامـــل برقـــرار بـــوده و ســـتاره های بـــزرگ 
مشـــکلی برای سفر و حضور در ایران ندارند.
همچنیـــن از آنجایـــی کـــه در فوتبـــال مـــا 
مدت هاســـت که نشـــاط جـــای خـــود را به 
حواشـــی و بی اخلاقی ها داده است، حضور 
ســـتاره بزرگـــی مثـــل رونالدو می توانســـت 

برای چند روزی هم که شـــده شور و هیجان 
را بـــه ورزش ما برگرداند و چشـــم فوتبال ما 
را به جمال ســـتاره های پرفروغ مســـتطیل 

سبز روشـــن کند.
از طرفـــی تجربـــه حضـــور قبلـــی رونالدو در 
ایـــران به بهانـــه تقابل پرســـپولیس و النصر 
نشـــان می دهد که بـــا موافقت این ســـتاره 
که همیشـــه تمایل بـــه کارهـــای فرهنگی و 
خیریه داشـــته اســـت، می شـــد اقداماتی از 
قبیـــل ترتیب دیدار فاطمـــه حمامی هوادار 
معلـــول نقـــاش بـــا رونالـــدو تکرار شـــده و 
کارهـــای فرهنگـــی و خیرانـــه زیـــادی انجام 
شـــود که این موضـــوع خـــود اخلاق مداری 
را رواج داده و وجهـــه مثبتی بـــرای ما ایجاد 

. د می کر
 در حالـــی که اولین حضور ســـتاره النصر در 
ایـــران آنطور که باید ســـازماندهی نشـــده و 
اســـتقبالی عجیب با یک تختـــه فرش از او 
صـــورت گرفت و در نهایـــت هم بی نظمی و 
حواشی متعدد از جمله دویدن عده زیادی 
از هـــواداران بـــه دنبال اتوبـــوس رونالدو و 
رفتارهایی عجیب مقابل هتل محل اقامت 
تیم النصر شـــرایطی نامطلـــوب ایجاد کرد و 
بازتابی نامناســـب داشـــت، قطعاً مسئولان 
ایرانی و مدیران باشـــگاه اســـتقلال با درس 

گرفتـــن از گذشـــته، این بار تـــدارک بهتری 
برای ســـفر ستاره سابق باشگاه رئال مادرید 
ترتیب می دادند تا با جبران حواشـــی قبل 
نه تنهـــا وجهه ای مناســـب از ایران نمایش 
داده کـــه این بار ســـفر و اقامتـــی به مراتب 
خاطره انگیز تر برای این ستاره ترتیب دهند.
درعین حال باید توجه داشـــت که از لحاظ 
درآمدی حضـــور رونالدو در ایـــران نیز قابل 

تأمل بود که اتفـــاق نیفتاد...
خرید ســـتاره های دنیای فوتبال با دلارهای 
نفتی توســـط باشـــگاه های مختلف آسیا و 
حـــوزه خلیج فارس فقـــط به نفـــع فوتبال 
کشـــورهای عربـــی نبـــوده و بـــا توجـــه بـــه 
تقابـــل تیم هـــای باشـــگاهی کشـــورمان با 
آنهـــا در چهارچـــوب رقابت هـــای آســـیایی 
می تواند فرصـــت بزرگی برای قـــرار گرفتن 
بازیکنان کشـــورمان مقابل ستاره های دنیا 
و بازیابی اعتماد به نفس شـــان باشد، حالا 
در این میان حضور ایـــن بازیکنان بزرگ در 
ایـــران خود نعمتی بـــوده و هـــر چقدر پای 
ســـتاره های بیشـــتری بـــه بهانـــه فوتبال و 
رقابـــت با تیم های کشـــورمان به ایـــران باز 
شـــود، این اتفاق عادی تر شـــده و بی شک 
فوتبال مـــان  و  ورزش  جامعـــه،  نفـــع  بـــه 

خواهـــد بود.

فرصت جبران مافاتی که از دست رفت

اگر رونالدو می آمد...

سرمربی خارجی در این برهه کاری نمی تواند انجام دهد

بیاتی نیا: آرامش رمز موفقیت استقلال و بختیاری زاده است
موسیمانه یک میلیون دلار می خواست

بن بست بعد از توافق!
در شـــرایطی که ایـــن روزها مســـئولان 
اســـتقلال بازی اســـم و فامیـــل به راه 
انداختـــه و هـــرروز نـــام یـــک گزینـــه 
محســـن  می کننـــد،  و  ر را  خارجـــی 
ل  ســـتقلا ا ت  پیشکســـو  ، تی نیـــا بیا
معتقـــد اســـت ســـرمربی خارجـــی در 
ایـــن برهـــه نمی توانـــد معجـــزه کند و 
مدیران آبی پوشـــان باید اجازه بدهند 
تـــا ســـهراب بختیـــاری زاده در آرامش 
کارش را دنبال کرده و فرصت بیشتری 

در اختیـــار او بگذارنـــد.
به نظر می رسد با آمدن سهراب 

بختیاری زاده، استقلال کمی 
سرحال تر شده است، اوضاع تیم را 

چطور می بینید؟
ز  ا یکـــی  ه  د ا ی ز ر بختیـــا ب  ا ســـهر
فوتبالیســـت های خـــوب مـــا بـــود که 
بایـــد زودتر بـــه این جایگاه می رســـید. 
کاری بـــه کادرفنـــی قبلـــی نـــدارم امـــا 
اســـتقلال نیـــاز بـــه یـــک آدم و تفکـــر 
جدیـــدی داشـــت تـــا تیـــم از حـــال و 
هـــوای قبلـــی در بیایـــد و بـــه شـــرایط 
بهتـــری برســـد. حـــالا فقـــط بایـــد به 
بختیـــاری زاده اجـــازه بدهنـــد تـــا بـــا 
آرامـــش بیشـــتری کار خـــود را انجـــام 
دهـــد نـــه اینکـــه هـــر روز یـــک مربی 
خارجـــی جدیـــد و یـــک رزومـــه را رو 
کننـــد. مربـــی خارجی توانایـــی انجام 
کار محیرالعقول ندارد، از طرفی تجربه 
هـــم نشـــان می دهـــد کـــه خارجیـــان 
زیادی بـــه تیـــم آمدند که نتوانســـتند 

نتیجـــه لازم را بگیرنـــد و به پیشـــرفت 
اســـتقلال کمـــک کننـــد. حتـــی اگـــر 
مدیران اســـتقلال علاقه مند به جذب 
گزینه خارجی هســـتند باید وســـواس 
زیـــادی به خـــرج داده و مربی خارجی 

بیاورند. خـــوب 
در شرایطی که مسئولان استقلال 

برای جذب سرمربی خارجی امروز 
و فردا می کنند، عده ای مخالف این 
موضوع هستند و در این برهه مربی 

ایرانی را به نفع تیم می دانند.
همان طـــور کـــه هـــر مربـــی خارجـــی 
لزوماً نمی تواند خوب باشـــد، مربیان 
ایرانی هم داریم که خـــوب و حرفه ای 
هســـتند. با توجـــه به شـــرایطی که در 
بازی اول از اســـتقلال دیدیم و ســـابقه 
بختیـــاری زاده، بایـــد در ایـــن مقطـــع 
بـــه او اجـــازه بدهند تـــا کارش را انجام 
داده و فرصت بیشـــتری در اختیارش 

بگذارنـــد. قطعـــاً اگـــر از بازی اســـم و 
فامیل دســـت بردارنـــد و بختیاری زاده 
اســـت،  ماندنـــی  فعـــلاً  کـــه  بدانـــد 
خواهـــد  مناســـب تری  برنامه ریـــزی 
داشـــت و بهتـــر می توانـــد عیـــارش را 

نشـــان دهد.
با توجه به فاصله کم بین بازی 
با ذوب آهن و النصر بهتر نبود 

مسئولان استقلال درخواست 
تعویق بازی را بدهند؟

بـــوده  یـــن  ا ســـهراب  نظـــر  شـــاید 
کـــه تیمـــش هرچـــه قـــدر در کـــورس 
رقابـــت باشـــد، بهتـــر خواهـــد بـــود و 
از نظـــر تاکتیکی ایـــن را در اســـتقلال 
دیده اســـت که بـــا توجه به فشـــردگی 
بازی هـــا می توانـــد نتیجـــه ای خـــوب 
بگیـــرد امـــا در رابطـــه با اینکـــه ممکن 
اســـت تیم خســـته شـــود بایـــد بگویم 
که هـــر تصمیمـــی عواقبـــی دارد که در 
صورت وقـــوع، کادرفنی باید پاســـخگو 
باشـــد. فعلاً بایـــد منتظر مانـــد و دید 
اســـتقلال در بازی مقابـــل ذوب آهن و 
النصـــر چه نتیجـــه ای خواهـــد گرفت.

با این شرایط استقلال می تواند به 
کورس قهرمانی برگردد؟

اول فصـــل همـــه تراکتـــور را مدعـــی 
می دانســـتند امـــا بـــا گذشـــت زمـــان 
دیدیـــم که اینطـــور نیســـت. حالا هم 
نمی شـــود نظر قطعـــی داد. فعـــلاً باید 
چند هفته صبر کـــرد و عملکرد تیم ها 

را دید تـــا به آنالیز درســـتی برســـیم. 

مدیـــران باشـــگاه اســـتقلال بـــا اینکـــه بـــه توافقاتـــی بـــا 
موســـیمانه آفریقایی دســـت یافته بودند و این ســـرمربی 
موفـــق آفریقایـــی فاصلـــه آنچنانی تا عقـــد قـــرارداد با این 
باشـــگاه نداشـــت، بـــار دیگـــر توافقـــات منتفـــی شـــد تا 
اســـتقلال به دنبال گزینه جدید باشـــد. مدیران باشـــگاه 
اســـتقلال به طور غیررســـمی و بدون اشـــاره بـــه دلایل به 
بن بســـت رســـیدن مذاکرات با موســـیمانه اعلام کرده اند 
که بـــه دنبال جـــذب یک مربـــی ترک تبار خواهنـــد بود تا 
مقدمـــات او در اســـتقلال فراهـــم شـــود. اما چه شـــد که 

استقلال با موســـیمانه به توافق نهایی نرسید؟ درهمین 
راســـتا حتـــی رســـانه های آفریقایـــی نیـــز وارد عمل 

شـــده و درباره عـــدم توافق بـــه موضوعاتی اشـــاره 
کردنـــد و مدعـــی شـــدند که ســـرمربی 

آفریقایـــی به دلیـــل مســـائل مالی از 
باشـــگاه اســـتقلال دور شـــده است. 
تحقیقات خبرنگار ایران ورزشـــی نیز 
نشـــان می دهد که باشـــگاه استقلال 

برای موســـیمانه مبلـــغ 700 هزار 
دلار را درنظـــر گرفتـــه بود اما 

این ســـرمربی که سابقه 
باشـــگاه  ر  د حضـــور 

الاهلی مصر را نیز در 
کارنامه دارد، حاضر 
به عقـــد قـــرارداد با 

ایـــن مبلغ نبـــود و از 
اســـتقلال مطالبـــه یـــک 

میلیـــون دلار را کـــرده بـــود کـــه در 
شـــرایط فعلی برای باشگاه استقلال 
امـــکان پرداخـــت چنیـــن مبلغـــی 
وجود نداشـــت. علاوه بر این یک 
میلیون دلار، باشگاه استقلال باید 

مبالغی را هم برای دســـتیاران موسیمانه در نظر می گرفت 
و علاوه بر آن برای اســـکان او و خانـــواده اش نیز آپارتمانی 
را اجـــاره می کـــرد و ایضاً خودروی شـــخصی نیز در بخشـــی 
از توافقـــات گنجانده می شـــد که برای باشـــگاه اســـتقلال 
هزینه بر بود. ضمن اینکه برای باشـــگاه اســـتقلال مقرون 
به صرفه اســـت که بـــا مربیـــان اروپایی یا همیـــن مربیان 
ترک تبـــار کـــه زمزمه حضورشـــان به گـــوش می رســـد، به 
توافق برســـد. اگر موســـیمانه با اســـتقلال توافق می کرد، 
هزینـــه رفـــت و آمد او به اســـتقلال ســـنگین بـــود، ضمن 
اینکه شرایط سیاســـی منطقه، عبور و مرور او را قدری 
دشـــوار می کرد اما حضور یک ســـرمربی ترک تبار 
کار را برای باشـــگاه از بســـیاری از جهات آسان 
خواهـــد کـــرد کـــه بایـــد دیـــد مذاکـــرات بـــا 
ســـرمربی مورد نظـــر آیـــا نتیجه بخش خواهد 
بـــود یا خیـــر؟! البتـــه برخـــی رســـانه ها نیز از 
عـــدم توافـــق بر ســـر گرفتـــن پاداش ها نیز 
رونمایـــی کرده انـــد که ایـــن موضوع 
نیـــز نمی توانـــد غلـــط باشـــد و 
معمولاً مربیان خارجی دنبال 
دریافت پـــول قابل توجهی از 
این قبیل توافقات هســـتند و 
تلاش می کننـــد از حضور در 
تیم های آســـیایی پـــول قابل 
توجهـــی را به دســـت آورند. به 
هرحـــال ماجـــرای موســـیمانه 
بـــا اســـتقلال بـــه پایـــان رســـید و 
بعید اســـت که دیگر این ســـرمربی 
آفریقایـــی که پیش تر بـــا حضور در 
باشـــگاه الاهلی مصر نگاه ها را به 
سمت و ســـوی خود جلب کرده 
بود، در اســـتقلال حضـــور یابد.

گزارش یک

حمیدرضا عرب
خبر نگار


